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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Lidem, kteří nezkolaudovali stavby po
povodních, postih nehrozí
Lidem, kteří nestačili
zkolaudovat domy postavené po povodních před pěti lety s pomocí
státních peněz, nehrozí postih. Vláda dnes na zasedání v Ostravě
vzala na vědomí informaci ministra financí Jiřího Rusnoka, že
finanční úřady prominou stavebníkům penále z prodlení, pokud
kromě kolaudace stavby splnili všechny další podmínky. Stát
podmínil půjčku kolaudací staveb do čtyř let, což pět desítek
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vzala na vědomí informaci ministra financí Jiřího Rusnoka, že
finanční úřady prominou stavebníkům penále z prodlení, pokud
kromě kolaudace stavby splnili všechny další podmínky. Stát
podmínil půjčku kolaudací staveb do čtyř let, což pět desítek
lidí nesplnilo. Proto se obávají, že budou muset půjčky najednou
vrátit, stát domy zabaví, nebo je čeká placení vysokého penále.
Vicepremiér Vladimír Špidla dnes novinářům nepřímo potvrdil,
že vláda nesouhlasí se změnou zákona, jak navrhují někteří
opoziční poslanci a starostové zaplavených obcí. Zopakoval, že
Rusnokovo ministerstvo poslalo okresním finančním úřadům pokyn,
jak mají vůči stavebníkům postupovat. "Žádný problém, který by
byl neřešitelný, nevzniká," uvedl Špidla.
Na olomouckém finančním úřadu leží desítka podnětů od
Českomoravské záruční a rozvojové banky. "Všechny budeme
prověřovat, zjistíme, kdo nezkolaudoval, dohodneme odvody na
splátky a vyměříme penále. Lidem, kteří splňují podmínky a
odvolají se, penále promineme," řekl dnes ČTK šéf olomouckého
finančního úřadu Pavel Prudký. Slíbil, že s každým stavebníkem
budou úředníci na místě jednat a vysvětlí mu, jak má postupovat.
Přes opakovaná ubezpečení úředníků, že nebudou proti
stavebníkům postupovat tvrdě, požaduje lidovecký poslanec Tomáš
Kvapil, aby jim výjimku vláda zaručila zákonem. "Není důstojné,
aby úřady pokutovaly lidi a oni se museli odvolávat a čekat, zda
jim úředník odpustí," řekl Kvapil ČTK. Sněmovna bude o Kvapilově
návrhu, kterým chce lhůtu na kolaudaci prodloužit o rok a
výjimečně i o dva, jednat na dubnové schůzi. Také starostka
Bochoře na Přerovsku Vlasta Pochylá míní, že zákon je pro lidi
lepším řešením.
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